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L'Ajuntament s'implica en la gestió
de Ses Negres

Benvolguts amies, tornem a adre- 
çar-nos a tots vosaltres des de les pà- 
gines d'aquesta publicació, per tal de 
fer-vos arribar les ultimes novetats 
esdevingudes a Nereo.

Amb l'arribada del nou consistori 
a Begur ens vàrem posar en contacte 
amb l'equip de govern per iniciar 
converses i apropar posicions entre 
l'Ajuntament de Begur com a repré
sentant de tots els vilatants i la nos
tra associació.

Résultat de tot aquest seguii de 
xerrades i canvis d'impressió i en vis
ta que el tema que major inquietud 
provocava era el de la gestió de la 
Reserva Marina de Ses Negres es va 
convidar l'Ajuntament de Begur a 
formar part de la Comissió de 
Seguiment de Ses Negres.

La Comissió estava formada fins 
aquell moment per très entitats: la 
Direcció General de Pesca Maritima de 
la Generalitat, el Museu de la Ciència 
de Barcelona (Fundació "la Caixa") i 
l'Associació NEREO. Aquesta comis
sió és l'òrgan gestor de l'espai mari, i 
no és arbitrari el fet que siguin aques- 
tes très entitats les que formen part de 
la Comissió i no altres: per una banda 
la Direcció General de Pesca és qui es- 
tableix la Ilei de protecció de l'espai 
mari, la fundació "la Caixa" a través 
del Museu de la Ciència és qui assegu- 
ra una certa viabilitat econòmica per 
tal d'endegar el projecte i l'Associació 
Nereo aporta la gestió pròpiament di
ta de l'espai, és a dir, qui garanteix 
que el projecte inicial (l'estudi de la re
cuperaci d'un ecosistema mari) es 
porti a terme correctament.

En data 26 de gener de 1996 la 
Comissió es reuneix per tal de deba- 
tre la incorporació de l'Ajuntament 
de Begur dins d'aquest òrgan gestor. 
En vista de la idoneïtat d'aquesta 
proposta, perquè es considera molt 
positiu que la vila de Begur s'involu- 
cri en la gestió del seu patrimoni na
turai, la Comissió l'aprova.

A partir d'aquest moment comen- 
cen les reunions. Els représentants

de l'Ajuntament es fan ressô d'algu- 
nes de les demandes dels vilatans i 
dels estiuejants. Bàsicament son très 
els punts que posen sobre la taula: 
permetre la navegacio en qualsevol 
cas a l'interior de la Réserva, adequa- 
ciô de zones de bany i obrir la possi- 
bilitat de fondejar la Réserva. Es fa 
saber a l'Ajuntament que les zones 
de bany ja existeixen des de l'any 
1993, perquè tôt aquell que s'apropi 
a l'espai mari protegit per terra pot 
banyar-se i prendre el sol tranquil-la- 
ment, sempre respectant la condiciô 
de Réserva Marina. Per a la resta de 
les propostes es mira de trobar una 
solucio que complagui a tothom. 
Aquesta solucio pot arribar a través 
de la modificaciô del pla de gestiô ac- 
tual. Aquest pla contempla la possibi- 
litat de realitzar un üs sostenible de 
l'espai mari protegit, quan els estudis 
cientifics demostrin que l'àrea ha 
arribat a un climax, és a dir, que s'ha 
assolit un grau de complexitat i bio- 
diversitat màxim. En aquest punt, la 
Réserva Marina iniciaria un procès 
d'obertura (a embarcaciones, banyis- 
tes...) per tal de poder fer particeps 
d'aquesta recuperacié a tots els que 
d'una manera respectuosa s'apropes- 
sin a l'àrea protegida.

La modificaciô que es proposa és 
la d'accelerar aquest procès d'ober
tura de tal manera que es puguin re
alitzar algunes de les activitats de 
Heure previstes per propers anys a 
curt, mitjà i llarg termini. Evidem
ment aquestes activitats s'implanta- 
ran paulatinament i en période de 
prova.

Prôximament la Direcciô General 
de Pesca Maritima establirà una re- 
soluciô a l'Ordre 3-03-93 de protecciô 
intégral de la Réserva Marina Intégral 
de Ses Negres per tal que al llarg de 
la temporada d'estiu es puguin realit
zar altres activitats que les merament 
cientifiques, educatives i divulgati- 
ves. L'Associaciô NEREO continuarà 
realitzant l'estudi cientific que per- 
metrà mostrar els efectes que aques
tes activitats poden tenir sobre el

biotop. Els estudis realitzats fins al 
moment han demostrat que tant la 
fauna com la flora marina es troben 
en un continu creixement en biodi- 
versitat, de mides en el cas dels pei- 
xos, gorgonies, coralls i crustacis, i 
d'estabilitzaciô quant a les comuni- 
tats que viuen fixades sobre el fons 
del mar. Amb l'estudi que es realit- 
zarà aquest estiu es mirará que 
aquest augment no es vegi afectat, o 
en ùltim terme, que no pateixi una di- 
ferèneia molt significativa respecte 
als últims tres anys.

Les propostes finalment accepta- 
des són les següents:

Sense oblidar mai que es tracta 
d'un espai mari protegit i que, en 
conseqüéncia, es mereix un tracta- 
ment respectuós per qualsevol de les 
activitats que es portin a terme.

-  S'instal-laran vuit boies de fon- 
deig per tal que les embarcacions es 
puguin amarrar.

-  Al llarg de la temporada d'estiu, 
es permetrà el pas d'embarcacions a 
través del canal, que quedará esta- 
blert entre les noves boies de fon- 
deig i les de limitació a una velocitai 
màxima de tres nusos. Tenint en 
compte que les embarcacions que 
no vulguin o no es puguin amarrar a 
les boies per estar ocupades, prefe- 
rentment, haurien de passar per fora 
del perimetre senyalat de l'espai pro
tegit.

Amb aquestes novetats, tots els 
membres de la Comissió volen dei- 
xar ben clara la seva intendo d'arri- 
bar a un bon enteniment amb tota la 
poblado de Begur, i a més a més, 
deixar la porta oberta per tal de con
tinuar aquestes noves relacions mit- 
jançant un diàleg constructiu, que 
ens porti conjuntament a la consecu- 
ció de l'objectiu final que tots com
partirli, com ara és la protecció i 
potenciado dels nostres recursos na
turals.

ASSOCIACIÓ NEREO 
Centre d'Estudis del Mar


